

A new and a little known species of *Cryptocephalomorpha* Ritsema (Coleoptera: Carabidae: Pseudomorphae)¹

MARTIN BAEHR

Abstract

A new species of the pseudomorphine genus *Cryptocephalomorpha* Ritsema is described from Laos: *Cryptocephalomorpha maxima* **n. sp.** The key to the species of *Cryptocephalomorpha* in BAEHR (1997) is updated to include the new species. Two additional records of the unique African pseudomorphine species, *Cryptocephalomorpha genieri* Baehr, 1997 are communicated from Botswana and Zambia. They corroborate the occurrence of this species in central southern Africa.

Key words: Coleoptera, Carabidae, *Cryptocephalomorpha*, new species, Asia, Africa.

Zusammenfassung

Aus der Pseudomorphinen-Gattung *Cryptocephalomorpha* Ritsema wird eine neue Art aus Laos beschrieben: *Cryptocephalomorpha maxima* **n. sp.** Der Bestimmungsschlüssel zu den Arten von *Cryptocephalomorpha* in BAEHR (1997) ist überarbeitet, um die neue Art aufzunehmen. Zwei weitere Exemplare der einzigen afrikanischen Pseudomorphinen-Art, *Cryptocephalomorpha genieri* Baehr, 1997 werden aus Botswana und Zambia gemeldet und bestätigen das Vorkommen dieser Art im zentralen südlichen Afrika.

Contents

1	Introduction	195
2	Methods and materials	196
3	Description of <i>Cryptocephalomorpha maxima</i> n. sp.	196
4	Recognition of <i>Cryptocephalomorpha maxima</i> n. sp.	198
5	New records of <i>Cryptocephalomorpha genieri</i> Baehr, 1997.	198
6	References	199

¹ 11th supplement to the "Revision of the Pseudomorphae of the Australian Region".